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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Kell népszerűsíteni Magyarországon a sertéshús 
fogyasztást?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Az MTI-n megjelent „Elindult a tavaszi sertéshúsfogyasztás-ösztönző kampány” című hír szerint
Feldman Zsolt, az Agrárminisztérium (AM) mezőgazdaságért felelős államtitkára Budapesten tartott
sajtótájékoztatóján  bejelentette,  hogy  elindult  a  tavaszi  sertéshúsfogyasztás-ösztönző  kampány,
amelyet az agrártárca a sertéshús marketingjére szánt 440 millió forintos keretből támogat.

A kampányra  azért  is  van  szükség  az  AM  szerint,  mivel  tavaly  áprilisban  megjelent  afrikai
sertéspestis (asp) korlátozta a magyar sertéshús exportját a harmadik piacokra, az így keletkezett
túlkínálat miatt is fontos a belföldi fogyasztás ösztönzése.

Giczi Gergely, az Agrármarketing Centrum (AMC) ügyvezető-helyettese ismertette, hogy az április
30-ig  tartó  kampány az  Agrárminisztérium (AM),  az  AMC és  a  Vágóállat  és  Hús  Szakmaközi
Szervezet és Terméktanács (VHT) szervezésében valósul meg, hangsúlyozva a tudatos vásárlás, a
sertéshús-fogyasztás fontosságát.

Az  AMC  a  promóciós  időszakban  összesen  75  alkalommal,  25  élelmiszerüzletben  tart
kóstoltatásokat  Budapesten  és  további  14  településen  országszerte,  valamint  országos
médiakampánnyal  is  készül.  Szakmai  konferenciát  rendeznek,  valamint  televíziós  és
rádiókampánnyal,  véleményvezérek  bevonásával  és  szakácsversennyel  tervezik  a  sertéshús  és
-készítmények fogyasztásának ösztönzését.

A hír  szerint  a  sertéshús  fogyasztása  a  2010-es  évi  15,7  kilogrammhoz  képest  2017-ben  17
kilogramm volt, 7,7 százalékkal nőtt.

Kérdezem Önt:



1. Magyarországon tényleg népszerűsíteni kell a sertéshús fogyasztást? 

2. Mely állatot fogyasztjuk ilyen mennyiségben Magyarországon? 

3. Mely élelmiszerüzletekben tart kóstoltatást az AMC? 

Budapest, 2019. március 26.
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